
Skláňam sa pred týmto nápadom! 

Medzi hosťami, ktorí prišli deťom čítať počas Adventného čítania v rámci projektu Celé 

Slovensko číta deťom bol aj známy a populárny  slovenský herec František Kovár. Jeho čítanie 

úryvku z rozprávky bolo akoby malou dramatizáciou príbehu,  čo deti veľmi ocenili. A nielen 

to, deti prekvapil aj tým, že im priniesol ukázať knižky, ktoré mal odložené zo svojho detstva.  

 Vy ste si so sebou do Piešťan priniesli knižky svojho detstva, ktoré majú vyše 60 rokov. 

Nielen deti ste nimi prekvapili. 

Ukázal som im knižky Kolo kolo mlynské, Bzukáčik a Hračky. Sú to veľmi staré knižky, doma 

mám ešte viacej, ale už sú v takom stave, že som sa bál, aby sa nerozpadli. 

 

Keď ich tak opatrujete, zrejme máte vzťah ku knihám. Vaše čítanie bolo veľmi príjemné. 

Čítate aj svojim vnúčatám? 

Vzťah ku knihám mám vypestovaný od detstva. Ja som mal šťastie, že keď som bol chlapec, 

býval som vedľa knižnice. Je to úžasný dar. Bol som tam ako doma.  A teraz som nesmierne 

šťastný,  lebo najstaršia, 12-ročná vnučka číta také rozličné  hrubé knižky. Sú teraz také 

detektívne príbehy a už číta piatu. Potom vnuk Dávidko takisto, Hanka takisto číta a tej 

najmenšej Zuzke, tá má päť a pol roka, tej čítame my. Aj čítajú, aj počúvajú rozprávky.   

 

Vy máte aký druh literatúry rád? 

Ja mám rád viac-menej rozličné faktografické knihy, potom mám rád knižky, ktoré dostávam 

od jedného pána psychiatra. To sú také, ktoré rozprávajú o psychológii a tak to súvisí aj 

s mojou profesiou, zaujíma ma to. Ale prečítam si aj normálnu beletriu, samozrejme podľa 

toho, koľko mám času. V spálni mám teraz viac tých neprečítaných ako prečítaných, je to 

taká kôpka. 

 

Na Vianoce sa obdarovávate knižkami? 

Áno, obdarovávame sa. Pamätám si, že som bol vždy veľmi šťastný, keď som dostal knižku 

a k nej som dostal farebné ceruzky, aby som si to, čo som si prečítal, mohol aj nakresliť. Ale 

talent na kreslenie som nemal, takže vždy to ostalo len v rámci nejakých pokusov.  

 

Ako hodnotíte toto dnešné podujatie? 

Musím sa skloniť pred týmto nápadom, pretože práve dnes, keď ostatné médiá  akoby sa 

snažili čítanie prevalcovať, je to úžasné upozorniť deti na to, akým spôsobom si môžu rozvíjať 

svoju vlastnú fantáziu. Pretože na tom čítaní okrem toho množstva informácií a príbehov, 

ktoré sa človek dozvie je krásne to, že vlastne to všetko z tej knižky si v sebe človek predstaví 

a tým vystaví sám.  

 

Ďakujeme za rozhovor. Prajeme Vám príjemné vianočné sviatky a v nastávajúcom roku 

veľa zdravia, úspechov a takýchto stretnutí. 

Ďakujem! Aj ja Vám všetko, všetko najlepšie! 
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